



2025届高三英语写作微技巧之一

倒装句在英语写作中的运用

Summary:



倒装

全部倒装

1. 在以**here**、**there**、**now**、**then**、**off**、**away**等副词开头的句子里。
2. 表示地点的介词短语位于句首时。

部分倒装

- 1、**Only**+状语位于句首时
- 2.否定副词或短语位于句首时
- 3、在省去**if**的虚拟条件从句中
- 4、**So\ Neither\ Nor** 位于句首时
- 5、**as**引导的让步状语从句
- 6、特殊句式



I. 用倒装句型补全句子

1. (2019·全国卷 I 书面表达) 如果我被选中, 我会致力于成为一名合格的志愿者

Were I chosen, I would devote myself to being a qualified volunteer.

2. (2017·全国卷 II 书面表达) 剪纸是如此迷人和生动, 我想你可能会对它感兴趣

So attractive and alive is paper-cutting that I think you could be interested in it.

3. (浙江高考书面表达) 事实上, 只有通过不断地行动, 不断地调整计划, 我们才能达到我们的最终目标。

Actually, only by getting moving and constantly adjusting the plan can we achieve our final goal.

4. 面对这样的困难你绝不能失去信心。

By no means should you lose heart in the face of such difficulty.

5. 虽然有些问题我似乎不熟悉, 但很容易回答。

Unfamiliar though/as some of the questions seem to me, they are easy to answer.



6. 我们学校前面有一棵1 000年树龄的大树。



In front of our school stands a tall tree _____ with a history of 1,000 years.

7. 如果你早到五分钟，你就能为他们送行了。

Had you arrived five minutes earlier _____, you could have seen them off.

8. 虽然是个孩子，戴安娜能做到很多成年人做不到的事。

Child as/though she is _____, Diana can do many things most adults can't.

9. ~~山脚下流淌着一条美丽而清澈的河流。~~

_____ a beautiful and clean river.

10. ~~直到那时，我才意识到语言的影响力可以是积极的，也可以是消极的~~

_____ realize words could be powerful in both positive and negative ways.





II. 利用倒装句型，结合提示补全短文

In front of my home 1 lies a mountain (有座山), which is very high.

2. Never will I forget (我永远不会忘记) the first time I climbed the mountain with my father. The sky was clear and the sun was shining

brightly. 3. So fast did my father walk (我父亲走得如此快) that he was far ahead of me. Not until he stopped to wait for me 4. did I catch up with him (我赶上他)

5. Tired as/though I was (尽管我很累), I didn't give up. When reaching the top, we felt a sense of achievement.

6. So is the life (生活也是这样). We shouldn't give up halfway, however great the difficulty is. Only in this way 7. can we succeed

(我们才能成功).



令我惊讶的是，门一打开，一只可爱的小狗滚出来了。

To my amazement , the door opened , **and out rolled a lovely puppy.**



句子仿写：用倒装句

1. 头顶上传来直升飞机的声音。
2. 突然，一只兔子跳到了马的前面
3. 一阵风吹拂着寂静的树林。 (a gust of wind, blow through)
4. 这只猫悄悄地朝小鸟走过去

The sound of the helicopter came over the head .

1. Over the head came the sound of the helicopter.

Suddenly , a rabbit jumped in front of the horse.

2. Suddenly , in front of the horse jumped a rabbit .

3. A gust of wind blew through the silent forest .

Through the silent forest blew a gust of wind .

4. The cat crept silently towards the bird.

Towards the bird crept the cat silently.



用倒装句翻译下列句子

- 1) 在花园的中间，有大片的芬芳(fragrant) 玫瑰.
- 2) 突然，门开了，进来了一位慈祥的老奶奶。
- 3) 就在一瞬间，他的脸上露出了灿烂的笑容。
- 4) 沿着这条小路，有一条蜿蜒的 (winding) 小河。

In the middle of the garden were the fragrant roses.

Suddenly , the door opened and in came a kind granny.

In a flash ,on his face appeared a shining smile .

Along the path lies a winding river .





【训练】 请根据以下内容要点，尽量运用倒装句写一篇短文，介绍自己学习英语的经历。

1. 一看到这篇文章，我想起了自己的学习英语的经历。
2. 我将永远不会忘记。
3. 我一上高中就发现英语比以前难学了很多。
4. 后来，我第一次考试不及格。直到那时，我才意识到我要努力学习英语，赶上其他同学。
5. 我向教师求助，他告诉我无论如何都不能放弃英语学习。他还给了我一些学习建议：不仅要牢记单词和好句子，还要学会正确的运用它们。
6. 只有这样，我才能取得进步。





1. **Hardly had** I read the passage **when** I remembered my experience of studying English.

2. **Never will** I forget it.

3. **No sooner had** I stepped into senior school **than** I found it much harder to learn English.

4. And then I failed (in) the first English test. **Not until then did I realize** I should work hard to catch up with my classmates.

5. So I turned to my teacher for help, who suggested that **not only should I** spend time remembering useful words and beautiful sentences **but also (I)** should get the hang of them.

6. Because **only by doing so can I** make increasing progress.



以上内容仅为本文档的试下载部分，为可阅读页数的一半内容。如要下载或阅读全文，请访问：<https://d.book118.com/908137000132006121>